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中国 20日で 2.5億人が感染 衛健委の会議紀要に注目 
新唐人電視台 www.ntdtv.com 2022-12-23 04:49  来源：  
--------------------------------------------------------------------------------- 

【新唐人 北京時間 2020 年 12 月 23 日電】新型コロナ患者の医療活動に関する中国共産党国家衛健委会議

の紀要がインターネット上で公開された。紀要によると、過去 20 日間で、中国全土ですでに 2.5 億人近い

人が中国共産党ウイルス（COVID-19）に感染、北京市と四川省が最も深刻で、累計感染率が既に 50％を超

えていた。 

 

2022 年 12 月 21 日の国家衛生健康委員会会議の紀要」（以下、「紀要」）というタイトルの文書が、中国

国内のオンライン ソーシャル プラットフォームである Weibo にアップロードされ、世間の注目を集めた。 

 

『紀要』によると、中共（宮本注： 中共は中国共産党に置き換えて読んでください）の国家衛健委は、

12 月 21 日午後 4 時、感染患者の治療活動に関する電子会議を開催している。中共国家衛健委の李斌副主

任が今回の会議を招集し、国家疾病管理局（以下 CDC）が最近の全国における状況を報告している。 

 

CDC の報告によれば、12 月 20 日の一日だけで、中国では新たな感染者数が 3 千 7 百万人に近づき、1 日

の新規感染率は 2.62％となったという。また、一日の新規感染率が最も高い省は、それぞれ四川、安徽、

湖北、上海、湖南となっている；流行の影響が最も多い年は、成都、蘭州、合肥、上海となっている。 

 

報告書はまた、12 月 1 日から 20 日までの期間中、中国全土の推計累計感染者数が 2 億 4800 万人に達し、

中国における累積感染率が 17.56％に達したことも明らかにしている。全国の 31 省級行政区中、感染率が

高い直轄市、省は、それぞれ、北京市と四川省で、この 2 地区の累積感染率は 50％を超えていた；四川、

河南および湖北の 3 省では、累計感染者数は 2 千万人を超え、北京、成都、武漢、天津、鄭州および重慶

市では累計感染者数が 500 万人を超えていた。 

 

『紀要』では、現在、中国各地の流行状況には大きな開きがあるとしている。 その中で、北京―天津―

河北地域、成都―重慶地域、湖北－湖南地域、華中地区での流行は急速に拡大している； 長江デルタ、珠

江デルタ、北西地区、東北地区における感染は比較的緩慢である。 

 

『紀要』では、北京―天津―河北地域における流行状況が現在『高位な流行』段階にあるとしている。う

ち、北京は現在『既にピーク期を超えている』段階にあり、『危篤化や重症化のピーク』に入っており、医

療機関へのプレッシャーが極めて高く；天津は流行ピーク期にある； 

 

その中で、北京は現在「疫病の最盛期を過ぎた」が、「重病・重病の最盛期」に入り、医療機関は大きな

圧力に直面しており、天津は疫病の最盛期にある；河北省では『休息な拡大』を呈しており、子の後 3～5

日で感染ピーク期入りすることが予想されるとしている。 

 

このほか、成都―重慶地域（成都市と重慶市を指す）と両湖地域（湖北と湖南を指す）においては流行が

急速に拡大しており、流行のピークに入っている或いは間もなく入るだろう。 

 

CDC の分析によると、「全国の総体的な流行状況は、最近、急速な拡大段階を示しており、12 月下旬に

は、全土の多くの省・区で相次ぎ流行のピーク入りするとみられる」としている。現在、流行が急速に拡大

している省・区は、「省都から中小都市や農村地区に放射状に拡散」する傾向を示している、或いは間もな

く示すだろう。流行がピークを過ぎて一週間もすると重症患者の発生ピークを迎える。 

 

『紀要』によると、北京市衛健委の鍾東坡党委員会書記、上海市衛健委の聞大翔当委員会書記、中日友

好医院の周軍院長が講演し、最後に国家衛健委の馬暁偉主任が閉会の辞を述べていた。 

 

馬暁偉主任は、現在、重症の基礎疾患患者がウイルス陽性と合併することで（コロナの）重症例になる

主要な原因であるとした。 



 

ネットユーザーたちが、この会議の席上で、死者数については発言者の誰も具体的に言及していないこ

とに気づいた。馬暁偉だけが、死者数を計算する際に、死者の直接死因が他の病気であれば、生前の検査

で陽性となっていても新たなコロナの感染死亡例としてカウントできないことを再度強調していた。 

 

ここのところ、大陸では COVID-19 が全面的に大爆発している中、中国共産党当局が毎日外部に報告し

ていた、いわゆる「日々の新規患者数」の確定症例数は約 1,000 人にしか過ぎないが、全国の病院ではすで

に発熱患者で溢れている。特に、北京や上海などの大都市では既に深刻な医療崩壊の状況にあり、医師と

看護師たちは、すでに発熱者や発症者への対応が常となっており、病院内の霊安室や葬儀場は死体であふ

れ、多くの遺体が地面に放置されており、速やかな火葬ができていない。それなのに、対外発表される新

規死亡者数は一桁にすぎず、中国共産党の露骨な感染隠蔽は世界に衝撃を与えている。 

 

上述会議の『紀要』が中国のネットユーザーにより海外のソーシャルプラットフォーム Twitter に転送さ

れた後には、中国ネットユーザーの間に激しい議論を招いた。 

 

一部のネットユーザーは、この『紀要』には『有用な情報が多数含まれている』とコメントしたが；別の

ネットユーザーは、『紀要』中には「有用なものはない」、「政府側が医療は平等だと言う。でも実際には ICU

は数えるほどしかないけどこれらはみんな政府の爺さんたち用なんじゃない？と感じているよ」という。 

 

更に、「なぜ死者数を公表しないの？」と問うネットユーザーもいる。「3699 万 6400 人が感染したという

けれど、公表された死者は 7 人しかいない、これもまた誇張しすぎじゃん」。 

 

別のネットユーザーは、この文書では、基礎疾患を持った人が陽性になって死亡しても感染死としない

とされているが、米国では、感染していない人が医療行為で死亡しても総死亡者数に含まれているよと指

摘している。 

（記者：竺穎 総合報道 / 編集責任者 雲濤） 

 

https://www.ntdtv.com/gb/2022/12/22/a103604559.html 

 

 

Nearly 250 million people in China were infected with the epidemic in 20 days, the 

minutes of the Health and Medical Commission meeting attracted attention 
New Tang Dynasty Television www.ntdtv.com 2022-12-23 04:49  Source: 

-------------------------------------------------------------------------------- 

[New Tang Dynasty News, Beijing time, December 23, 2022] The minutes of a meeting of the National Health 

Commission of the Communist Party of China on the medical work of patients with new crowns were exposed on the 

Internet a few days ago. According to the minutes, in the past 20 days, nearly 250 million people across China have 

been infected with the CCP virus (Covid-19). The epidemics in Beijing and Sichuan are the worst, with cumulative 

infection rates exceeding 50%. 

 

On Wednesday (December 21), a document titled "Minutes of the National Health and Medical Commission Meeting 

on December 21, 2022" (hereinafter referred to as the "Minutes") was uploaded on Weibo, a Chinese online social 

platform, which aroused public attention. 

 

According to the "Minutes", the National Health Commission of the Communist Party of China held a teleconference 

on the medical treatment of infected patients at 4 pm on the 21st of this month. Li Bin, deputy director of the National 

Health Commission of the Communist Party of China, presided over the meeting, and the National Bureau of Disease 

Control and Prevention reported the recent national epidemic situation.  

 

According to a report from the CDC, on December 20 alone, the number of newly infected people in China 

approached 37 million, and the rate of new infections in a single day was 2.62%. The provinces with the highest single-

day new infection rate are Sichuan, Anhui, Hubei, Shanghai and Hunan, respectively; The cities most affected by the 

epidemic are Chengdu, Lanzhou, Hefei and Shanghai. 

 

The report also disclosed that from December 1 to 20, the estimated cumulative number of infected people in China 

was as high as 248 million, and the cumulative infection rate of the population reached 17.56%. Among the 31 

provincial-level administrative regions in the country, the municipalities and provinces with the highest infection rates 

https://www.ntdtv.com/gb/2022/12/22/a103604559.html


are Beijing and Sichuan, respectively, and the cumulative infection rates in these two places have exceeded 50%; There 

are 3 provinces with more than 20 million cumulative infections in the country, namely Sichuan, Henan and Hubei; 6 

cities with more than 5 million cumulative infections, namely Beijing, Chengdu, Wuhan, Tianjin, Zhengzhou and 

Chongqing. 

 

The "Minutes" mentioned that the current situation of the epidemic situation in various parts of China is quite 

different. Among them, the epidemic situation in the Beijing-Tianjin-Hebei region, the Chengdu-Chongqing region, the 

Hubei and Hubei regions, and Central China has developed relatively rapidly; The progress of the epidemic in the 

Yangtze River Delta, Pearl River Delta, Northwest and Northeast regions is relatively lagging behind. 

 

The "Minutes" stated that the epidemic situation in the Beijing-Tianjin-Hebei region is currently in a "high epidemic" 

stage. Among them, Beijing has "passed the peak period of the epidemic" at present, but has entered the "peak period 

of critical illness and severe illness", and medical institutions are facing great pressure; Tianjin is at the peak of the 

epidemic; The spread of the epidemic in Hebei Province is "growing rapidly", and it is expected to enter the peak period 

of the epidemic in the next 3 to 5 days. 

 

In addition, the epidemic situation in the Chengdu-Chongqing region (referring to Chengdu and Chongqing) and the 

Hubei and Hunan regions (referring to Hubei and Hunan) is developing rapidly, and has entered or will soon enter the 

peak period of the epidemic. 

 

According to the analysis of the CDC, the overall epidemic situation in the country has been in a stage of rapid 

development recently. It is expected that in late December, many provinces and regions across the country will gradually 

enter the peak period of the epidemic. At present, the provinces and regions where the epidemic situation is rising 

rapidly are or will soon show a trend of "radiating from provincial capitals to small and medium-sized cities and rural 

areas"; About 1 week after the peak of the epidemic, there will be a peak of severe cases. 

 

According to the "Minutes", Zhong Dongpo, Secretary of the Party Committee of the Beijing Municipal Health 

Commission, Wen Daxiang, Secretary of the Party Committee of the Shanghai Municipal Health Commission, and 

Zhou Jun, President of the China-Japan Friendship Hospital, made speeches at the meeting. Finally, Ma Xiaowei, 

director of the National Health Commission, made a concluding speech. 

 

Ma Xiaowei said that at present, severe cases of basic diseases combined with positive virus have become the main 

cause of severe cases. 

 

Netizens noticed that at this meeting, none of the officials who spoke mentioned specific death figures from the 

epidemic. Only Ma Xiaowei once again emphasized that when calculating the death toll, if the direct cause of death of 

the deceased was other diseases, even if the test was positive before death, it cannot be counted as a new infection death 

case. 

 

Recently, the COVID-19 outbreak in mainland China has been widespread, Although the so-called "single-day new" 

confirmed cases reported by the CCP authorities to the outside world every day are only about 1,000, hospitals across 

the country have already been overwhelmed by fever patients. Especially big cities such as Beijing and Shanghai are 

already in a serious medical run-off situation, it is already a common phenomenon for doctors and nurses to work with 

fevers and illnesses, while hospital morgues and funeral parlors are overcrowded with corpses, and a large number of 

dead bodies are piled on the ground, unable to be cremated in time. However, the official announcement of the number 

of new deaths from the epidemic was only in single digits, which shocked the outside world at the CCP’s blatant 

concealment of the epidemic. 

 

After the "Summary" of the above-mentioned meeting was forwarded by Chinese netizens to the overseas social 

platform Twitter, it aroused heated discussions among Chinese netizens. 

 

Some netizens commented that the "Summary" contains "a lot of useful information"; On the other hand, some 

netizens said that they feel that "there is no useful sentence" in the "Minutes". The official claims that medical treatment 

is equal, but in fact there are only a few ICUs, and aren't they all prepared for the officials? 

 

Some netizens asked, why not announce the death toll? It is said that 36,996,400 people were infected, but only 7 

people died, which is too exaggerated. 

 

Another netizen pointed out that the document also said that people with chronical diseases who became positive 

were not counted as infected deaths, while in the United States, even non-infected deaths due to medical runs were 



included in the total number of deaths. 

 

(Comprehensive report by reporter Zhu Ying/Editor in charge: Yun Tao) 

 

 

：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 以下は中国語原文 ：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 

中国 20 天近 2.5 亿人染疫 卫健委会议纪要引关注 
新唐人電視台 www.ntdtv.com 2022-12-23 04:49  来源：  
-------------------------------------------------------------------------------- 

【新唐人北京时间 2022 年 12 月 23 日讯】中共国家卫健委一场关于新冠患者医疗工作的会议纪要日前在网络上

被曝光。根据纪要，在过去的 20 天内，中国全国已有近 2.5 亿人感染了中共病毒（Covid-19），北京和四川疫情最

为严重，累计感染率均已超过 50%。 

 

星期三（12 月 21 日），中国网络社交平台微博上传出一份题为《2022 年 12 月 21 日国家卫健委会议纪要》的文

件（以下简称《纪要》），引发舆论关注。 

 

根据这份《纪要》，中共国家卫健委于本月 21 日下午 4 点举行了一次关于染疫患者医疗救治工作的电视电话会

议。中共国家卫健委副主任李斌主持了这次会议，并由辖下的国家疾控局通报了近期的全国疫情。 

 

据疾控局的通报，仅 12 月 20 日一天内，中国新增染疫人数直逼 3700 万人，单日新增的感染率为 2.62%。而单

日新增感染率居于前 5 位的省份，依序分别是四川、安徽、湖北、上海和湖南；疫情最严重的城市分别是成都、兰

州、合肥和上海。 

 

通报还披露，从 12月 1日至 20日期间，中国全国估算的累计感染人数高达 2.48亿，人群累计感染率达到 17.56%。

而在全国 31 个省级行政区中，感染率最高的直辖市和省份分别是北京市和四川省，这两地的累计感染率均已超过

了 50%；全国累计感染人数超过 2000 万的省份有 3 个，依次为四川、河南和湖北；累计感染人数超过 500 万的城

市有 6 个，分别为北京、成都、武汉、天津、郑州和重庆。 

 

《纪要》中提到，目前中国各地疫情流行的情况存在较大差异。其中，京津冀、成渝地区、两湖地区、华中地区

的疫情发展相对较快；长三角、珠三角、西北和东北地区的疫情流行进展相对滞后。 

 

《纪要》称，京津冀地区疫情目前处于“高位流行”阶段。其中，北京目前“已度过疫情高峰期”，但进入了“危

重症、重症高峰期”，医疗机构面临的压力很大；天津则正处于流行的高峰期；河北全省的疫情传播“增速较快”，

预计未来 3 至 5 天将进入疫情的高峰期。 

 

此外，成渝地区（指成都和重庆）以及两湖地区（指湖北湖南）疫情发展迅速，已经或即将在近期进入疫情高峰

期。 

 

疾控局分析称，近日全国疫情整体处于快速发展阶段，预计 12 月下旬，全国多个省区将陆续进入疫情流行高峰

期。而目前疫情上升迅速的省区正在或即将呈现“由省会城市向中小城市和农村地区辐射”的态势；在疫情流行高

峰后 1 周左右，将出现重症高峰。 

 

根据《纪要》，北京市卫健委党委书记钟东坡、上海市卫健委党委书记闻大翔以及中日友好医院院长周军等人在

这次会议上作了发言。最后，由国家卫健委主任马晓伟作总结发言。 

 

马晓伟表示，目前基础性疾病的重症合并病毒阳性，已经成为重症病例的主要原因。 

 

网友们注意到，在这次会议上，所有发言的官员没有一个人提到具体的染疫死亡数据。只有马晓伟再次强调，在

计算死亡人数时，如果死者的直接死因是其它疾病，即使其生前检测阳性了，也不能算新的感染死亡病例。 

 

近期，中国大陆的 COVID-19 疫情全面大爆发，尽管中共当局每天对外通报的所谓“单日新增”的确诊病例都只

有大约 1 千多例，但全国各地的医院却早已被前来就诊的发热患者挤爆。尤其北京、上海等大城市，已经处于严重

的医疗挤兑状况，医生和护士发着烧带病工作已经是一个普遍的现象，医院的太平间和殡仪馆则是尸满为患，大量



死者的遗体堆放在地上，无法及时火化。但官方对外公布的新增染疫死亡人数却仅为个位数，令外界对中共官方明

目张胆隐瞒疫情的作为大为震惊。 

 

上述会议《纪要》被中国网友转发到海外社交平台推特上以后，引起华人网友的热议。 

 

有网友留言指出，这份《纪要》中“有用信息很多”；但也有网友表示，感觉《纪要》中“一句有用的没有”，官方

声称医疗平等，但实际上 ICU 就那么几个，还不都是给官老爷准备的？ 

 

还有网友追问，为什么不公布一下死亡人数？都说感染 3699.64 万了，就只公布死了 7 个人，这也太夸张了。 

 

另一个网友则指出，文件里面也说了，有基础病的阳了不算染疫死亡，而美国就连因为医疗挤兑发生的非感染死

亡都算在总人数中。 

 

（记者竺颖综合报导/责任编辑：云涛） 
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